
NEDERLANDS HUISARTSEN GENOOTSCHAP 

IN MEMORIAM J. T. RADEMACHER 

Jan Tielman Rademacher is op 24 juni op 73-jarige leef
tijd gestorven. Hij heeft lange jaren als huisarts te Spijkenisse 
praktijk uitgeoefend. Wij willen hem echter op deze plaats 
herdenken, omdat hij weI zeer bijzondere verdiensten voor het 
Nederlands Huisartsen Genootschap heeft gehad. Hij be
hoorde nl. tot de initiatiefnemers en grondleggers voor het 
Genootschap. Men kan zelfs stellen dat hij de eerste in 
Nederland is geweest van wie het initiatief tot de oprichting 
van een dergelijke vereniging is uitgegaan. 

Op 21 juli 1955 (M.C. 10, 503) publiceerde hij een op~ 
roep om te komen tot de stichting van een Nederlandse 
Huisartsen Academie. Hij was toen zelf om gezondheids
redenen reeds niet meer als huisarts werkzaam, maar was 
kennelijk no,g bezield van een grote liefde voor dit beroep en 
wilde een poging doen dit in wetenschappelijk opzicht te 
verheffen. Hoewel zijn oproep door Prof. Dr. L. A. Hulst 
werd ondersteund en hij medestanders slechts vroeg een visite
kaartje naar zijn adres te sturen, was het aantal respondenten 
teleurstellend gering. Mogelijk was de tijd nog niet rijp, moge
lijk was ook het feit dat hij in zijn oproep sp~ak over een 
eis tot het volgen van minstens 150 uur nascholing per jaar 
hieraan mede debet. 

Naar buiten werd van de N.U.H.A., die Rademacher had 
willen stich ten, voorlopig niets meer vemomen. Zijn initia
tief leidde echter via Ten Cate, Hogerzeil en Bruhl tot de 
bijeenkomst in januari 1956 van de werkgroep, die tot 
oprichting van het N.H.G. zou besluiten. De intensief voor
bereide oproep van deze werkgroep in sept. 1956 (M.C. 11, 
545) yond grote weerklank in de Nederlandse huisartsen
wereld en resulteerde in de oprichtingsvergadering van het 
Genootschap in december 1956. Rademacher mag dus met 
recht worden beschouwd als de eerste initiatiefnemer hiertoe. 

In de werkgroep en later in het bestuur van het jonge 
Genootschap heeft Rademacher zich ondanks zijn jaren en 
zijn lichamelijk handicap actief ingezet. Zo legde en onder
hield hij de eerste contacten met de American Academy of 
General Practice. Toen hij tenslotte het bestuur moest ver
laten werd hem dan ook terecht het N.H.G.-insigne voor 
bijzondere verdiensten toegekend. 

Het Genootschap' verliest in J. T. Rademacher een voor
loper en grondlegger. Wij willen hem hier in dankbaarheid 
gedenken. 

UIT DE NOTULEN 

Bestuursvergadering N.H.G. 13 april 1967 

F. J. A. HUYGEN 

Het dagelijks bestuur bracht verslag uit over een bespre
king met de congrescommissie over de plannen met betrek
king tot het NHG-congres 1967. Er blijken zich enige finan
ciele moeilijkheden voor te doen, welke vooral hun oorzaak 
vinden in de ho,gere kosten, welke nu eenmaal aan het huren 
van de RAI te Amsterdam zijn verbonden. Eveneens bleek 
dat de gebruikelijke tentoonstelling in de RAI relatief hoge 
kosten vergt. Het bestuur besloot middelen te zoeken om 
deze financiele consequenties te kunnen opvangen. 

In een gesprek tussen het dagelijks bestuur en vertegen
woordigers van de redactiecommissie van "huisarts en weten
schap", aan welk gesprek ook door Royaards werd deelge
nomen, werd uitvoerig van gedachten gewisseld over de 
noodzaak om enige continuiteit in de redactiecommissie te 
waarborgen en over de wijze, waarop zulks zal kunnen wor
den bereikt. De redactie zal hierover in een nota aan het 
bestuur een voorstel doen. 

Van de Algemene Advies Commissie ontving het bestuur 
het gevraagde advies over de vraag of het toelaatbaar is, dat 

NHG-leden die, op grond van hun functie in het Genoot
schap, door derden worden aangezocht om zitting te nemen 
in een door deze derden ingestelde commissie of werkgroep, 
naast de door hen gemaakte kosten tevens bij deze organisa:
ties een vergoeding declareren voor de door hen bestede 
arbeidstijd. De A.A.C. is van mening, dat - voorzover het 
NHG niet direct bij een en ander is betrokken - dergelijke 
kwesties door het NHG-lid met de betrokken instantie moe
ten worden geregeld. Het bestuur kon zich aan het advies 
conformeren. 

Voorbereidingen zullen worden getroffen ter uitvoering 
van een door Roorda te Haarlem voorgesteld nieuw abortus
onderzoek, dat een antwoord moet geven op de vraag welke 
behandeling van de dreigende abortus de meeste kans op 
succes biedt. Zowel door de CWO als door de Studiegroep 
Obstetrie en Gynaecologie werd het bestuur in positieve geest 
geadviseerd inzake de uitvoering van dit onderzoek. Voorts 
schonk het bestuur aandacht aan enige kwesties van interne 
aard. 

Bestuursvergade:ring NHG 11 mei 1967 
Bij de aanvang van de vergadering deelde Huygen mede, 

dat op 27 april in Tilburg een gesprek heeft plaats gehad 
tussen het dagelijks bestuur en vertegenwoordigers van enige 
centra, die rond de jaarwisseling blijk hadden gegeven van 
hun verontrusting over de houding van het NHG-bestuur ten 
tijde van het conflict tussen de LHV en de ziekenfondsen. 
De bespreking, die onder lei ding stond van Bots in diens 
kwaliteit van voorzitter der Algemene Advies Commissie, 
had een voor aIle betrokkenen bevredigend verloop. 

Van veel belang achtte het bestuur een van de Stichting 
Teleac ontvangen verzoek om het Genootschap te doen ver
tegenwoordigen in een adviescommissie, die voor Teleac 
plannen moet uitwerken voor speciaal voor huisartsen be
stemde nascholingsuitzendingen. Een dergelijk verzoek werd 
eveneens tot het NHI, de Maatschappij en andere instanties 
gericht. Het bestuur zal in positieve zin op dit verzoek rea
geren, daar het van mening is, dat het medium televisie van 
grote waarde is voor het bereiken van een zo groot moge
lijke groep huisartsen. 

Het bestuur nam een suggestie van de CWO over om te 
trachten op wederkerige basis een corresponderend lidmaat
schap in te stellen tussen de grote NHG-commissies. Op deze 
wijze hoopt men tot een goede uitwisseling van informatie 
te geraken over zaken, waarmede de commissies zioh bezig
houden. 

Uitvoerig werd stilgestaan bij een voorstel van de werk
groep Scholing om op vrij korte termijn een weekendcon
ferentie te beleggen voor de kern van het Genootschap over 
het rapport, dat de werkgroep zal opstellen over de ge
wenste inbreng van huisartsenzijde bij de artsopleiding. Om 
verschillende redenen werd het wenselijk geacht een derge
lijke conferentie enigszins later te houden, opdat de grote 
NHG-commissie en enige andere betrokkenen voldoende ge
legenheid zullen hebben zich te beraden op de inhoud van het 
binnenkort te verwachten concept-rapport van de werkgroep. 
Deze weekendconferentie zal worden gehouden op 14 en 15 
oktober 1967. 

E. M. Jansen, secretaris 

FONODIDACTISCHE DIENST 

Op zaterdag 3 juni 1967 yond in Chelmsford een "con
ference on the use of tape in medical teaching" plaats. Deze 
conferentie, gehouden .ter gelegenheid van het tienjarig be
staan van de Medical Recording Service van the Royal Col
lege of General Practitioners, werd bijgewoond door een 

(1967) huisarts en wetenschap 10, 278 


